
PROTOKÓŁ   Nr   XXVI/2013
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu

30   stycznia   2013 r.
====================================================

W  posiedzeniu  udział  wzięli  :
Członkowie rady zgodnie z listą  obecności.   
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 1
oraz 
Sołtysi zgodnie z lista obecności. 
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 2
i zaproszeni goście zgodnie z listą zaproszonych gości.
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 3

Porządek posiedzenia :

1.   Otwarcie
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

   3.  Interpelacje radnych.
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.

5.  Podjęcie uchwały w sprawie :
         1/  planu pracy Rady Gminy,
         2/  planu pracy Komisji Stałych RG,
         3/  oddanie w nieodpłatne użytkowanie  mienia gminnego,
         4/  określenia zasad i trybu korzystania z sali sportowej przy Zespole Szkół  
              im. Powstańców Wlkp w Brennie.
         5/  zmiany uchwały RG Nr XXIV/187/2012 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2012 rok.
         6/  zmiany w budżecie gminy na 2013 rok
         7/  rozpatrzenia wezwania Rady Gminy  do usunięcia naruszenia prawa w trybie art. 101 
              i art. 101a ustawy o samorządzie gminnym,
         8/ przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wijewo”.
6.  Zapytania i wolne wnioski.
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
8. Zakończenie.

Ad. pkt. 1

Obradom  XXVI  Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Wijewo  Pan  Stanisław 
Kasperski. Na wstępie powitał obecnych na sali członków rady, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. Wobec braku uwag poddał porządek 
obrad pod głosowanie, ktory został przyjęty bez uwag.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  15  radnych  obecnych  jest  15  wobec  czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad. pkt. 2

Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  protokół  z  poprzedniego  posiedzenia  odpowiada 
przebiegowi  obrad  i zawiera  wszystkie  tematy  jakie  były  poruszone.  Wobec  powyższego 
zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania.
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie.



Ad. pkt. 3

Radny Pan Stanisław Kasperski – zwrócił się z prośba o jak najszybsze zagospodarowanie 
budynku po byłej szkole w Zaborówcu i Potrzebowie. Stan techniczny nie pozwala na to aby 
czekać z ich sprzedażą. Należy wyjaśnić sprawy dotyczące podziału i umów dzierżawy i jak 
najszybciej podjąć kroki zabezpieczające majątek.

Radny Pan Radosław Zamiatała 
1/ zwrócił uwagę na czas świecenia lamp ulicznych. Gaszą się rano zbyt wcześnie . Osoby idące 
na autobus idą w ciemnościach.
2/ Firma TEW zrezygnowała z świadczenia usług odbioru śmieci. Co maja zrobić osoby, które 
pozostały bez odbiorcy śmieci.
Radna pani Urszula Miksza – poinformowała, że Pan Frankowski podpisuje umowy z tymi 
osobami, należy tylko zakupić na własny koszt kubeł lub daje swoje worki.

Ad. pkt. 4

Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski w związku z nieobecnością Wójta poinformował, że 
sprawozdanie  z działalności za okres międzysesyjnym Wójt Pan Ireneusz Zając złoży na 
następnym posiedzeniu rady. Przekazał, że Pan Wójt przeprasza za nieobecność na posiedzeniu 
ale obecnie odbywa się posiedzenie MZK w Trzebani gdzie ustalane będą stawki za odbiór 
nieczystości stałych, które będą obowiązywać od 01 lipca 2013 roku.

Ad. pkt. 5 Podjęcie uchwał.

1/  projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy przedstawił Przewodniczący obrad. 
Wyjaśnił, że jest to plan ramowy który można rozszerzyć o istotne tematy, które wynikną w trakcie 
roku.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVI/195/2013 w sprawie planu pracy Rady Gminy podjęta 
została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 4

2/ projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Stałych RG przedstawił przewodniczący 
obrad.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVI/196/2013 w sprawie planu pracy Komisji Stałych RG 
podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 5

         3/  projekt  uchwały  w sprawie  oddanie  w nieodpłatne  użytkowanie  mienia  gminnego 
przedstawił Pan Stanisław Kasperski. Wyjaśnił, że wykaz mienia do uchwały został uaktualniony o 
wartość nowych inwestycji oraz o hydrofornie w Zaborówcu.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVI/197/2013 w sprawie oddanie w nieodpłatne użytkowanie 
mienia gminnego podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 6.

         4/  projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu korzystania z sali sportowej przy 
Zespole Szkół  im. Powstańców Wlkp w Brennie przedstawił Przewodniczący Rady Gminy .
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy zmieniły się zasady korzystania z sali  czy zostały takie 
same z załącznika nie wynika to.
Zastępca  Wójta  Pan  Janusz Chodorowski  –  wyjaśnił,  że  zasady korzystania  nie  zmieniły  się. 
Regulamin jest tylko usankcjonowaniem obowiązujących  dotychczas zasad.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVI/198/2013 w sprawie określenia zasad i trybu korzystania z 
sali sportowej przy Zespole Szkół  im. Powstańców Wlkp w Brennie podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 7



         5/  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały RG Nr XXIV/187/2012 w sprawie zmiany 
budżetu gminy na 2012 rok przedstawił  Pan Stanisław Kasperski
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – wyjaśniła,  ze zmiana dotyczy brzmienia § 3 ust. 2 pkt 3 uchwały 
gdzie RIO stwierdziła nieprawidłowości w postaci błędu pisarskiego wpisano 2 067 078,00 zł. a 
powinno być 2 057 078,00 zł.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVI/199/2013 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy
Nr XXIV/187/2012 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2012 rok  podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 8

         6/   projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  w budżecie  gminy  na  2013  rok  przedstawił 
przewodniczący obrad Pan Stanisław Kasperski.
Skarbnik  Pani  Elżbieta  Wolnik  – poinformowała,  że zmiany dotyczą zwrotu  niewykorzystanych 
dotacji, oraz  zwiększenia dochodów z tytułu otrzymanej dotacji na dożywianie. 
W części   wydatki  dokonano  przeniesień  w dziale  drogi  publiczne  z  zakupu  usług  na  zakup 
materiałów.  Dokonano  przeniesień  wydatków  z  przeznaczeniem  na  szkolenie  nauczycieli 
w Zespole  Szkół  w  Brennie.  Zwiększono  wydatki  w  GOPS z  przeznaczeniem  na  dożywianie, 
Wprowadzono zadanie inwestycyjne pod nazwa rozbudowa oświetlenia drogowego.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwala Rady Gminy Wijewo Nr XXVI/200/2013 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2013 rok 
podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 9

         7/ projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania Rady Gminy  do usunięcia naruszenia 
prawa w trybie art. 101 i art. 101a ustawy o samorządzie gminnym, przedstawił Przewodniczący 
Rady Gminy.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVI/201/2013 w sprawie wezwania Rady Gminy  do usunięcia 
naruszenia prawa w trybie art. 101 i art. 101a ustawy o samorządzie gminnym podjęta została 
jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 10

         8/  projekt uchwały w sprawie  przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Wijewo”
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski przedstawił treść regulaminu utrzymania czystości na 
terenie gminy. Fakt przystąpienia do Związku Komunalnego powoduje, że dział III i IV regulaminu 
jest jednakowy dla wszystkich gmin wchodzących w skład związku. Przeanalizował poszczególne 
punkty regulaminu. Przedstawiając § 11 regulaminu zaznaczył, że zapis taki wynika z postanowień 
ustawy o porządku i czystości, nie znaczy to jednak, że właściciel nieruchomości będzie musiał 
zakupić  pojemnik na śmieci.  Sprawę zaopatrzenia w pojemniki  będzie regulowała  specyfikacja 
przetargowa. W poprzednim regulaminie również funkcjonował taki zapis.
Zbiórka będzie prowadzona na bazie kubłów lub worków będzie to zależało od przedsiębiorcy 
który wygra przetarg.
Teren  związku  został  podzielony  na  sektory  na  obsługę  których  będą  ogłoszone  oddzielne 
przetargi. Gmina Wijewo miała stanowić oddzielny sektor , byłoby to jednak dla nas nie korzystne. 
Wszystkie przetargi na odbiór nieczystości będzie robił związek. Cena będzie jedna dla wszystkich 
mieszkańców z terenu działania związku równa.
Radny Pan Roman Jęśkowiak – jeśli będzie ogłoszonych 5 przetargów na poszczególne sektory to 
cena nie będzie równa.
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – dla mieszkańca jest jedna cena bez względu na to ile 
zażyczy  sobie  odbiorca,  rozliczenie  z  podmiotami  będzie  należało  do  związku.  Każde 
gospodarstwo  domowe  będzie  zobowiązane  do  wypełnienia  deklaracji,  gdzie  będzie  ją  trzeba 
dostarczyć  zadecydują  dziś  na  spotkaniu,  czy  do  gminy  czy  do  biura  związku.  Obowiązek 
zapewnienia  kubłów  przez  odbiorców  śmieci  ma  na  celu  ich  ujednolicenie.  Zakup  przez 
indywidualne  osoby  może  spowodować,  że  pojemnik  nie  będzie  pasował  do   samochodu 
odbierającego śmieci. 



Radna Pani Urszula Miksza – jak będzie rozliczana ilość oddanych śmieci, czy będzie ustalona 
odgórnie ilość kilogramów do oddania.
Zastępca  Wójta  Pan  Janusz  Chodorowski  –  mieszkańcy  nie  będą  mieli  określonego  limitu 
kilogramów do oddania. Określenia kilogramowe wynikły z obliczeń statystycznych. Uważam, że 4 
osobowa rodzina jest wstanie w ciągu roku wyprodukować 1200 kg śmieci. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy od 1 lipca po wprowadzeniu  nowej  ustawy śmieciowej 
będzie można wywozić trawę na kompostownik,
Zastępca  Wójta  Pan  Janusz  Chodorowski  –  trawę  można  kompostować,  należy  to  jednak 
zaznaczyć w deklaracji,
Zastępca Wójta przedstawił treść rozdziału 5 dotyczącego zasad hodowli zwierząt domowych
i  gospodarskich.  Wszędzie  gdzie  w planie  jest  teren przeznaczony pod zabudowę  zagrodowa 
z dopuszczeniem  zabudowy  jednorodzinnej  można  hodować  zwierzęta.  Poza  rozdziałem  III 
którego treść jest równa dla wszystkich gmin w związku pozostała treść jest  taka sama jak w 
poprzedniej uchwale określającej zasady utrzymani czystości i porządku na terenie gminy. Projekt 
uchwały otrzymał pozytywna opinie Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Lesznie.
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski przedstawił treść opinii
Radny Pan Józef Pukacki – jak będziemy płacić za śmieci segregowane i niesegregowane jakie 
będą zasady klasyfikacji.
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – odbierający odpady komunalne  z posesji będzie to 
kontrolował  na  podstawie  deklaracji  oraz  korzystania  z  otrzymanych  worków  do  śmieci 
segregowanych. Jeśli worki nie będą wystawione a w kuble będą śmieci, które należy segregować 
to będzie naliczona opłata jak za śmieci niesegregowane do czasu aż zacznie Pan segregować.
Temat  śmieci  będzie  jeszcze  do  1  lipca  omawiany  nie  raz.  Dziś  odbywa  się  walne  zebranie 
Związku  Komunalnego  gdzie  ustalona  zostanie  stawka  za  odbiór  śmieci,  naszą  gminę 
reprezentuje Wójt Pan Ireneusz Zając.
Radny Pan Radosław Zamiatała – kwota ustalona na zgromadzeniu związku będzie obowiązywać, 
my jako rada nie będziemy dodatkowo nad tym dyskutować i przyjmować.  Każdy mieszkaniec 
będzie miał w związku założone konto, gdzie będziemy wpłacać należności. 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – należność za odbiór śmieci nie jest podatkiem ale 
opłatą i będzie pobierana, egzekwowana tak samo jak opłata za wodę.
Radny Pan Roman Jęśkowiak  – całość  obowiązków dot,  zbiórki  śmieci  zostały przejęte przez 
związek. Jako rada nie mamy o czym decydować. Porównywanie z zaopatrzeniem w wodę nie jest 
właściwe ponieważ ustawa nie przewiduje, że gmina musi zajmować się zaopatrzeniem w wodę.
Zastępca  Wójta  Pan  Janusz  Chodorowski  –  ustawa  o  samorządzie  gminnym  mówi,  że 
zaopatrzenie w wodę jest obowiązkiem gminy. Ustawa nie narzuca jednak ilości zużycia tej wody.
Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  dyskusja  jest  nie  na  temat  ponieważ  obecnie 
dyskutujemy nad regulaminem a nie nad odbiorem śmieci. Naszym zadaniem jest przekazywanie 
Panu Wójtowi spraw, które nas nurtują a które należałoby poruszyć na forum związku.
Radny  Pan  Radosław  Zamiatała  –  czy  osoby  na  ośrodkach  wypoczynkowych  będą  również 
zobowiązane do posiadania pojemników i segregowania.
W  §  11  pkt.  2  mówi  o  śmieciach  w  obiektach  użyteczności  publicznej,  czy  szkoły  będą 
zobowiązane do zebrania odpowiedniej ilości śmieci.
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – zapis regulaminu mówi o właścicielu nieruchomości. 
związek  będzie  egzekwował  te  obowiązki  od  właścicieli.  Szkoły  maja  określone  normy 
przypadające na ucznia nie jest to nie wiele i na pewno się z nich wywiążą,
Radny Pan Edwin Wojciech – mieliśmy  mieć wpływ na  ustalenie ceny odbiory okazało się, że 
związek ustala sam.
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – mamy wpływ poprzez swojego reprezentanta.
Wójt Pan Ireneusz Zając reprezentuje gminę Wijewo na dzisiejszym posiedzeniu i jestem pewien, 
że będzie walczył aby stawka był jak najniższa.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady Gminy Wijewo Nr  XXVI/202/2013 w sprawie  przyjęcia  „Regulaminu  utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Wijewo” podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 11



Ad. pkt 6.  Zapytania i wolne wnioski.

Pani Agnieszka Jęśkowiak 
1/ zwróciła się z zapytaniem, czy wiadomo już jakie są postanowienia w sprawie przejścia dla 
pieszych na ul. W. Witosa,
Radna  Powiatu  leszczyńskiego  P.  Genowefa  Zielnica  wyjaśniła,  że  wyznaczenie  przejścia  dla 
pieszych może nastąpić jeśli po obu stronach drogi są chodniki.
2/ czy w tym roku odbędą się zebranie wiejskie,
3/  na ul,  Źródlanej  wykonanej  przez nasza firmę zapadła się kostka w wyniku  naprawy awarii 
wodociągu. Kostka została ponownie ułożona nieprawidłowo, kto ma naprawić powstałą awarię,
4/ jaka jest zasada podejmowania decyzji w sprawie nabywanie rzeczy i nieruchomości, najpierw 
się kupuje a potem zatwierdza,  czy w pierwszej  kolejności  musi być zgoda rady a później  się 
kupuje. 
Radny Pan Józef Pukacki 
1/  zwrócił  się  z  wnioskiem o wyczyszczenie  odpływu  kanalizacji  burzowej  na  ul.  Kargowskiej, 
Woda z części Brenna ma utrudniony z powodu zamulenia. 
2/ poprosił o wydłużenie świecenia lamp ulicznych o pół godziny,
Prezes OSP Wijewo Pan Adam Wojciech – zwrócił uwagę:
1/  na parkowanie samochodów przed brama remizy. Przy uroczystościach organizowanych na 
sali  wjazd  jest  zastawiany  parkującymi  samochodami.  Poprosił  Policję  o  interwencje  i 
egzekwowanie zakazu parkowania, aby w razie akcji nie było problemów z wyjazdem. 
2/ stwierdził, że na pytanie o możliwość złożenia wniosku o dofinansowanie zakupu samochodu 
dla jednostki w Wijewie Pan Wójt odpowiedział, że nie ma pieniędzy a dla jednostki w Brennie 
pieniądze na samochód są.
Radny pan Hieronim Jóźwiak – poprosił o nawiezienie szlaki na drogi polne gdzie jest najbardziej 
trudna sytuacja,
Sołtys  wsi  Zaborówiec  Pan  Marian  Białas  zwrócił  się  z  wnioskiem  o  wyczyszczenie  kratek 
ściekowych na ul. Wczasowej w Zaborówcu, i dokonanie przeglądu na drodze powiatowej,
Przewodniczący RG stwierdził, że czyszczenie  studzienek należałoby zgłosić kompleksowo 
w całej gminie, okres pozimowy wymaga takiego przeglądu.
Radna Pani Urszula Miksza – droga do Potrzebowa od Kalku przez wieś nie została zakończona 
miał być położony dywanik ścieralny. Obecnie robią się dziury, które wymagają kolejnej naprawy.
Pani Agnieszka Jęśkowiak- czy są już jakieś ustalenia dotyczące korzystania z mostów na terenie 
gminy  przez  samochody  ciężarowe,  nadal  wystawiany  są  mandaty  za  przejazd  samochodów 
o niedopuszczalnym  ładunku, 
Radny Pan Edwin Wojciech – stwierdził, że światła na terenie całej gminy powinny być ustawione 
na ten sam czas włączania i wyłączania się.

Ad. pkt. 7

Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski udzielił odpowiedzi na zadane pytania.
1/ W poniedziałek przeprowadziłem rozmowę z Panem Wójtem, przedstawiłem projekt podziału 
działki w Potrzebowie. Sprawa budynku w Zaborówcu wymaga wyjaśnienia z byłym lokatorem.
Jeśli tylko będzie budynek wolny to zostanie wystawiony na sprzedaż.
2/ światła na terenie gminy powinny włanczać się według zegara słonecznego. Taki system został 
zainstalowany  w  trakcie  modernizacji.  Przygotowujemy  pismo  do  energetyki  o  wyregulowanie 
zegarów na terenie całej gminy.
3/  firma TEW odbierająca śmieci  z terenu gminy miała prawo na rozwiązanie  umów.  Obecnie 
w sprawie nowych umów należy kontaktować się  z P. Frankowskim lub P. Zającem
4/  w sprawie  przejścia  dla pieszych na ul.  W.Witosa zostało wystosowane pismo.  Zebrała się 
komisja w tej sprawie, na razie brak odpowiedzi ale była sugestia, ze brak chodników po drugiej 
stronie. Budowa chodników jest możliwa dopiero przy modernizacji drogi.
5/ w tym roku planujemy odbycie zebrań wiejskich w okresie wiosennym,
6/  w  sprawie  naprawy  uszkodzenia  na ul.  Źródlanej  są  prowadzone  rozmowy.  Do  wykonania 
prawy jest zobowiązany Zakład Usług Wodnych we Wschowie jest kwestia komu to zlecą.
7/ o co konkretnie chodzi w sprawie kupna – nie rozumie pytania



 Pani Agnieszka Jęśkowiak – mam na meśli budynek po ośrodku zdrowia. Akt notarialny o jego 
zakupie przez Urząd Gminy został podpisany wcześniej aniżeli Pan Wójt poinformował o tym radę.
Zastępca  Wójta  Pan  Janusz  Chodorowski  –  wyjaśnił,  że  zgodnie  z  ustawa  o  gospodarce 
nieruchomościami  w przypadku  prawa pierwokupu notariusz sporządza wstępny akt  notarialny 
i przekazuje pismem wiadomość o możliwości skorzystania z prawa pierwokupu. Wystarczy tylko 
odpowiedzieć czy korzysta czy nie w terminie 30 dni.
O prawie pierwokupu decyduje Wójt, terminy ustawowe zostały zachowane. Później nastąpiło tylko 
przesunięcie pieniędzy w budżecie. Nie zawsze o wszystkim decyduje rada.
8/ ul. Kargowska należy do zadań powiatu,
9/ Asystent Komendanta Komendy Miejskiej w Lesznie Pan Jarosław Szukała wyjaśnił zasady 
parkowania i należy się do nich stosować,
10/  w sprawie dofinansowania samochodu strażackiego należy poczekać na wyjaśnienie Pana 
Wójta.
11/  zgodnie  z  przepisami  prawa  gmina  nie  może  zakupić  szalki  aby  utwardzić  drogę,  jest  to 
zakazane, może to jednak zrobić osoba fizyczna. Sprawa tłucznia jest otwarta. Drogi śródpolne 
mają być tematem zebrań wiejskich,
12/ studzienki na drogach gminnych postaramy się wyczyścić przy pomocy naszych pracowników,
13/  droga  do  Potrzebowa,  temat  remontu  dróg  powiatowych  będzie  omawiany  ze  Starosta 
w najbliższym czasie.
Radny Powiatu Leszczyńskiego Pan Rafał Rimke – temat mostów na terenie gminy jest aktualny, 
ITD nie chce się zgodzić na wydanie indywidualnych zezwoleń na przejazd mieszkańców. Sprawa 
jest jednak nadal drążona. Na dziś będą ustawione znaki o masie rzeczywistej samochodów a nie 
całkowitej. Pustych nie będą kontrolować.
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski poinformował, że zgodnie z otrzymanym SMS zostały 
ustalone stawki na odbiór śmieci w wysokości 9 zł. za segregowane i 15 zł za niesegregowane 
ustalono również pewne ulgi na dzieci.
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że:
1/  z  upoważnienia  Pani  Dyrektor  Zespołu  Szkół  zaprasza wszystkich  na uroczystości  Patrona 
Szkoły w ramach Obchodów Rocznicy Powstania Wielkopolskiego.
2/  o:
  -  skierowanej do Sądu Administracyjnego w Poznaniu przez Panią Barbarę Pokorny skardze na 
bezczynność Rady Gminy Wijewo. Odczytał treść skargi.
  -  piśmie  P.  Ryszarda  Wożniaka  i  mieszkańców  wsi  Miastko  w  sprawie  tworzonego  planu 
zagospodarowania i roli P. Pokorny w jego tworzeniu. 
Przewodniczący   obrad  zarządził  przerwę  w  celu  przywołania  radcy  prawnego,  który  wyjaśni 
dalsze postępowanie w sprawie skargi na radę gminy. 

Po przerwie Przewodniczący Pan Stanisław Kasperski wznowił obrady i poinformował, że Rada 
Gminy  Wijewo  nie  podejmowała  żadnej  decyzji  o  przekazała  funduszy  na  zakup  samochodu 
strażackiego dla OSP w Brennie. Jak Pan Wójt zaznaczył możemy przekazać najwyżej 50 -60 tys. 
zł. Obecnie nie została wydana na ten cel ani złotówka. 
Adam Wojciech – czy nie można by przekazać na samochód dla Wijewa z rezerwy gminy.
Przewodniczący   obrad Pan Stanisław Kasperski   -  stwierdził  że nie  ma takiej  rezerwy,  która 
można by przekazać na zakup samochodu.
Radny Pan Alojzy Wolniczak – jeśli zostaną pieniądze po przetargach i strażacy znajda sponsorów 
to można przesunąć pewną kwotę na ten cel aby im dofinansować.
Pan Adam Wojciech – OSP Brenno poza samochodem planuje zakup pontonu. W 2011 otrzymali 
sprzęt hydrauliczny. OSP Wijewo nie wiedziało nawet, ze można się starać o taki sprzęt w ramach 
wydatków bieżących a nie inwestycyjnych.
Radny Pan Alojzy Wolniczak – zakup pontonu dla Brenna jest tylko pobożnym życzeniem.

Radca Prawny Pan Jan Raupis – wyjaśnił, że do urzędu gminy od Pani Barbary Pokorny wpłynęło 
w 2011 roku 20 pism natomiast w 2012 roku 22 pisma. Po zapoznaniu się treścią przedstawionej 
przez Przewodniczącego skargi stwierdzam, że jest ona niezrozumiała i niezasadna. Na skargę 
skierowaną  do  rady  w  dniu  08.08.2012  Pani  Pokorny  otrzymała  stosowne  wyjaśnienia  – 
odpowiedzi od Wójta i Przewodniczącego RG, wszystkie wymagane terminy zostały zachowane. 
Skarga jest  kierowana  do Sądu Administracyjnego  za naszym pośrednictwem gdzie  należy  ja 



odesłać.  Sąd  będzie  decydował  o  dalszym  jej  losie,  może  skargę  odrzucić  lub  zajmie  inne 
stanowisko. Ze stawianych zarzutów prawda jest, że nie wysłano scenopisu o który P. Pokorny 
prosiła ale tylko dlatego, że takiego gmina nie posiada.
Radny Pan Radosław Zamiatała 
   – czy gmina nie ma obowiązuje wysłania scenopisu czy takiego nie posiada, 
   - pismo wpłynęło 08.08.2012, czy odpowiedz była odpowiedz w terminie,
Radca Pan Jan Raupis  – stenogram nie został  przesłany ponieważ rada nie posiada takiego, 
z posiedzeń sporządzane są protokoły a jest to całkiem inny dokument. Termin załatwienia został 
przedłużony  ale  było  to  związane  z  przekazaniem  sprawy  do  rozpatrzenia  przez  Komisję 
Rewizyjna RG oraz sesję o czym skarżąca była powiadomiona.
Radny Pan Radosław Zamiatała – jakie kroki może zastosować sąd.
Radca  Pan Jan Raupis – sąd może skargę odrzucić i nie rozpatrywać.  Jeśli  uzna za słuszne 
rozpoznanie skargi wówczas może po rozpoznaniu oddalić lub uwzględnić skargę w całości lub 
w części.

Ad. pkt. 8

Przewodniczący  obrad  uznał  porządek  XXVI  sesji  za  wyczerpany.  Podziękował  za  udział 
i zakończył obrady.

                                                                                                Przewodniczący  obrad

                                                                                                    Stanisław Kasperski


